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  PROTOKÓŁ Nr 6/2020 

z posiedzenia Komisji Oświaty i Spraw Społecznych 

Rady Gminy Bielsk Podlaski 

w dniu 16 września 2020 roku 
 

Miejsce posiedzenia: Sala konferencyjna Urzędu Gminy w Bielsku Podlaskim, 

ul. Mickiewicza 46.  

Czas trwania posiedzenia: godz. 9
00

 – 11
05

 

Prowadzący posiedzenie: radny ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI – Przewodniczący 

Komisji. 

Zawiadomienie o posiedzeniu komisji stanowi Załącznik Nr 1 do protokołu. 

Obecni: 

Członkowie Komisji Oświaty i Spraw Społecznych: 

- TYMIŃSKI Anatol Grzegorz (Przewodniczący) 

- BAJENA Jerzy 

- KORSZAK Alina 

- ONACIK Jerzy 

oraz 

- Wójt Gminy - RAISA RAJECKA  

- Zastępca Wójta – ANATOL FILIPIUK 

- Skarbnik Gminy – NADZIEJA SOKOŁOWSKA 

- Przewodniczący Rady Gminy STANISŁAW OLSZEWSKI 

- Dyrektor SP im. Jana Pawła II w Łubinie Kościelnym – ANNA ŻOCHOWSKA 

 

Nieobecny – radny PAC Jerzy 

 

Lista obecności stanowi Załącznik Nr 2 do protokołu. 

Przewodniczący Komisji ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI przywitał obecnych oraz 

przybyłego na posiedzenie komisji mieszkańca Pana (….). 

 

Porządek posiedzenia: 

1. Przyjęcie protokołu Nr 5/2020  z posiedzenia komisji z dnia 14 sierpnia 2020 r.  

2. Zaopiniowanie materiałów na XXI Sesję Rady Gminy, zwołaną na dzień 

21 września 2020 r.: 

a) Projekt uchwały w sprawie rozpoznania skargi (….) na działalność Wójta Gminy Bielsk 

Podlaski; 

b) Informacja o przebiegu wykonania budżetu gminy za I półrocze 2020 r., o 

kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej oraz informacja o przebiegu 

wykonania planu finansowego gminnej instytucji kultury za I półrocze 2020 roku. 

c) Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2020 rok. 

d) Projekt uchwały w sprawie niedochodzenia należności pieniężnych mających charakter 
cywilno-prawny przypadających Gminie Bielsk Podlaski lub jej jednostkom 

organizacyjnym. 

e) Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości. 

f) Projekt uchwały w sprawie zmiany kategorii dróg. 
g) Projekt uchwały w sprawie zwolnienia dyrektora Szkoły Podstawowej im. Jana 

Pawła II w Łubinie Kościelnym od obowiązku realizacji tygodniowego wymiaru 

godzin zajęć dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych. 

h) Projekt uchwały w sprawie zmiany składu osobowego Komisji Rewizyjnej. 

i) Projekt uchwały w sprawie zmiany składu osobowego Komisji Skarg, Wniosków i 
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Petycji. 

j) Projekt uchwały w sprawie zmiany składu osobowego Komisji Budżetu, 

Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej. 

 

3. Sprawy bieżące. 

 Do odczytanego porządku posiedzenia uwag nie zgłoszono. Materiały będące 

przedmiotem posiedzenia komisji doręczono radnym w formie elektronicznej. 

 

Do pkt 1)  

- Do protokołu Nr 5/2020 z posiedzenia Komisji Oświaty i Spraw Społecznych Rady Gminy 

Bielsk Podlaski w dniu 14 sierpnia 2020 r.  uwag nie zgłoszono. Jego treść została przekazana 

radnym w formie elektronicznej. Komisja przyjęła protokół jednogłośnie w głosowaniu 

jawnym.  

- Nie zgłoszono żadnych uwag do przekazanego radnym w formie elektronicznej protokołu  z 

XX Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy Bielsk Podlaski z dnia 3 września 2020 r.  

 

Do pkt 2a)  

Projekt uchwały w sprawie rozpoznania skargi (…) na działalność Wójta Gminy Bielsk Podlaski 

stanowi Załącznik Nr 3 do protokołu. 

W dyskusji uczestniczyli: 

Radny JERZY ONACIK 

- Zwrócił uwagę, że radni znają stanowisko Komisji Skarg, Wniosków i Petycji tylko z 

informacji zamieszczonych na tabletach. Radny chciałby bliżej poznać opinię tej komisji w 

sprawie skargi. 

Przewodniczący Komisji – ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI 

- Poinformował, że stanowisko Komisji Skarg znajduje się w materiałach przekazanych 

radnym. Przypomniał o wynikającej ze statutu gminy procedurze obowiązującej podczas 

rozpatrywania skarg. Zapytał, czy Pani Wójt zechce coś dodać do swojego stanowiska. Wójt 

Gminy RAISA RAJECKA poinformowała, że nie ma nic do dodania. Przewodniczący 

Komisji wypowiedział się na temat ewentualnego utworzenia ośrodka kultury w gminie.  

Zwrócił uwagę na dodatkowe koszty z tym związane. Zasugerował raczej rozważenie 

możliwości zatrudnienia animatora kultury, który mógłby pracować na bazie już 

wyremontowanych świetlic. Jako przykład podał możliwość zorganizowania za niewielką 

odpłatnością kursu tańca. 

 

 O głos poprosił Pan (….), który jako skarżący odniósł się do treści skargi uzupełniając 

ją i odniósł się do pism, jakie powstały w związku ze złożoną skargą. W swojej wypowiedzi 

zwrócił uwagę na następujące sprawy: 

- Będąc obecnym na posiedzeniu Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, nie zabierał głosu, 

ponieważ nie znał stanowiska Wójta Gminy (dlaczego nie zostało mu doręczone ?), nie wie 

również, czy radni zapoznali się z tym stanowiskiem. Stwierdził, że jest w nim dużo 

manipulacji. Nie zgodził się z interpretacją przepisu mówiącego o tworzeniu przez samorządy 

instytucji kultury (co najmniej 1). Zdaniem Skarżącego samorząd ma obowiązek utworzyć co 

najmniej 2 instytucje. Zaznaczył, że należy odróżniać liczbę pojedynczą od liczby mnogiej. 

Prowadzenie działalności kulturalnej jest zadaniem własnym samorządu o charakterze 

obowiązkowym. W swoim stanowisku Wójt pisze o prowadzeniu biblioteki, mimo, że w 

skardze nie ma o tym mowy. Biblioteka jest jedną z form instytucji kultury. Skarżący 

powiedział o konieczności odróżnienia instytucji kultury od form instytucji kultury.  

- Powszechnie znanym jest fakt, że instytucje kultury nie są w stanie same utrzymać się. 

Skarżący podkreślił, że po to powołuje się instytucje kultury, aby pozyskiwać inne dodatkowe 

środki. Podał przykłady pozyskiwania środków na działalność przez inne gminy, m.in. z 
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Fundacji Batorego, czy Ministerstwa Kultury. Skarżący wyraził opinię, że w gminie pewnie 

jest tak dużo pieniędzy, że nie trzeba ich pozyskiwać. Odnosząc się do informacji o 

zmniejszeniu dochodów gminy z powodu pandemii (podał definicję tego słowa), stwierdził, 

że w gminie pandemia trwa 14 lat (tyle, ile Pani Wójt sprawuje funkcję Wójta Gminy). 

- Skarżący powiedział o postulacie, jaki zawarł w końcowej części swojej skargi oraz o 

obowiązku Wójta  przedstawienia  Radzie Gminy wniosków dot. działalności kulturalnej.  

Mówił też o wnioskach z pytaniami, z jakimi zwracał się do Pani Wójt. Z otrzymanych 

odpowiedzi wynika, że są zaniedbania w tej sferze. Podważył sens funkcjonowania Gminnej 

Biblioteki Publicznej w Augustowie w godzinach, kiedy mieszkańcy nie mogą swobodnie 

skorzystać z jej usług (biblioteka jest czynna do godz. 15.30). Nie jest też możliwe 

wypożyczanie książek w filii biblioteki w Ploskach. Zainteresowani są zmuszeni jechać do 

Augustowa. Przytoczył przepisy mówiące o prowadzeniu przez samorząd bibliotek z 

odpowiednią liczbą filii. Mówiąc o „zerowym” zatrudnieniu w obiektach kulturalnych w 

gminie (świetlice, ośrodki kultury), stwierdził, że są to budynki, a nie instytucje. Koszty ich  

utrzymania wynoszą 325 tys. zł, skoro tyle środków zostało w te budynki zainwestowanych,  

to trzeba coś robić, a nie budować tylko po to, by je pokazać. 

- Odnosząc się do informacji Wójta Gminy, że nie jest realizowane zadanie związane z 

utworzeniem Muzeum Etnograficznego, którego powstanie przewiduje Strategia 

Zrównoważonego Rozwoju, jeszcze raz podkreślił, że Pani Wójt powinna składać wnioski, 

aby pozyskać środki finansowe. Stwierdził, że wszystkie inne gminy wyprzedzają Gminę 

Bielsk Podlaski, w której wszystko opiera się na entuzjazmie. Zapytał, czy gmina w 

jakikolwiek sposób pomogła przy organizacji zajęć tanecznych w Pilikach ? Zdaniem 

Skarżącego wsparcia udzieliło raczej tylko Miasto Bielsk Podlaski. Na zakończenie, 

powiedział, że skargę składa nie po to by dokuczyć, ale żeby sytuację w tym zakresie 

poprawić. 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA 

- Wyjaśniła, że świetlice wiejskie nie są instytucjami kultury. Przy opracowywaniu projektów 

dot. remontu świetlic, były im nadawane nazwy (np. Ośrodek Kultury Lokalnej) dla potrzeb 

realizacji projektu. Odwołując się do postulatu Skarżącego, aby w Gminie utworzyć instytucje 

kultury, zapytała, gdzie taki ośrodek miałby się znajdować na terenie gminy ? Przypomniała o 

funkcjonowaniu przed laty ośrodka w Rajsku, gdzie kierownikiem był Skarżący. Podkreśliła, 

że działalność kulturalna zależy od ludzi, a nie od instytucji kultury. Zasugerowała Panu 

(…..), aby po zakończeniu tej kadencji ubiegał się o stanowisko Wójta Gminy (Pan (…) 

powiedział, że nie jest tym zainteresowany). 

Pan (…..) 

- Podziękował Pani Wójt za podjęcie rozmowy. Wyjaśnił, że był kierownikiem WDK w 

Rajsku ale za czasów tzw. „komuny”, kiedy Naczelnikiem Gminy był Pan Czołomiej, 

natomiast w kadencji  Wójta  Ignatiuka wszystko było likwidowane. 

Radna ALINA KORSZAK 

- Stwierdziła, że kultura jest Jej „konikiem”, w kwestii działalności kulturalnej, zdaniem 

radnej należy iść do przodu. Czytelnictwo jest rozłożone na łopatki. Mówiąc o potrzebie 

utworzenia gminnego ośrodka kultury, stwierdziła, że trudno jest określić miejsce, gdzie taki 

ośrodek na terenie gminy można zlokalizować. Nie ma miejsca, gdzie można byłoby 

zorganizować czas wolny dzieciom. Radna podała przykład Gminy Czeremcha i realizowany 

projekt „Akademia Tradycji.”. Mówiąc o tym zaproponowała rozważenie pomysłu 

zatrudnienia jednej osoby, która zajmowałaby się koordynacją wszystkich działań z zakresu 

kultury w gminie. Nawiązała również do wcześniejszych wypowiedzi jednego z radnych, 

który mówił o świetlicach, w których odbywają się stypy. Radna powiedziała, że jest temu 

przeciwna, wierzy, że uda się wygospodarować pieniądze na prowadzenie w tych świetlicach 

również działalności kulturalnej.  

Przewodniczący Komisji – ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI 
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- Powiedział, że jest przeciwny tworzeniu w gminie instytucji kultury z prawdziwego 

zdarzenia. W sytuacji, gdy wieś wyludnia się, ten pomysł nie jest trafiony. Wyraził swoją 

opinię na temat tworzenia boisk Orlik w miejscach, w których boisko nie będzie 

wykorzystywane, np. przy zlikwidowanych szkołach. Boiska powinny powstawać przy 

szkołach aktualnie funkcjonujących. Zwrócił uwagę, że minęły już czasy bibliotek i punktów 

bibliotecznych, kiedy wypożyczanie i czytanie książek było jedyną rozrywką. W tej chwili 

szkolne biblioteki raczej zajmują się dystrybucją podręczników dla uczniów. Radny 

podkreślił, że można iść w kierunku usprawnienia tej sfery działalności, ale utworzenie 

jednostki kultury nie jest celowe. Z budżetu gminy Rada przeznaczyła dofinansowanie do 

przebudowy Bielskiego Domu Kultury, w którym dzieje się wiele różnych rzeczy. Z 

oferowanych przez tę instytucję przedsięwzięć korzystają również mieszkańcy gminy.  

Radny JERZY ONACIK 

- Na przykładzie Szkoły Podstawowej w Augustowie, powiedział o niewykorzystanej bazie 

sportowej przy szkołach, w których bramy są zamknięte i po zajęciach lekcyjnych nie można 

z nich skorzystać. Odnosząc się do tego, ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI powiedział, że 

trzeba iść w tym kierunku, aby te bramy otworzyć, pamiętając jednocześnie o konieczności 

zorganizowania nadzoru. 

- Dyrektor Szkoły Podstawowej im. Jana Pawła II w Łubinie Kościelnym – ANNA 

ŻOCHOWSKA 

- Poinformowała, że plac zabaw przy szkole w Łubinie Kościelnym jest cały czas otwarty. 

Powiedziała również, że  można wybudować wiele gmachów, ale jeśli sami mieszkańcy nie 

będą zainteresowani, to nawet jeśli Pani Wójt pozyska duże środki, to wieś i tak tego nie 

spożytkuje. Jako przykład podała miejscowość, w której mieszka (poza Gminą Bielsk 

Podlaski), gdzie mieszkańcy nie czekają na wsparcie ze strony Wójta Gminy, ale sami 

organizują się i integrują się z mieszkańcami innych wsi. Prężnie działa też Koło Gospodyń 

Wiejskich. Mówiąc o tym, powiedziała, że ma doświadczenie w organizacji różnych 

przedsięwzięć, co wykorzystuje podczas kierowania szkołą w Łubinie Kościelnym. 

Przewodniczący Komisji – ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI 

- Powiedział, że w pewnym stopniu zgadza się z tą wypowiedzią, trochę jednak ma też inne 

zdanie. Potwierdził na przykładzie swojej miejscowości (Nałogi), że takie inicjatywy mają 

sens. Mieszkańcy wsi wykonali boisko przy wsparciu Pani Wójt, jest wiele innych pomysłów, 

ale radny obawia się, czy ten zapał kiedyś nie wygaśnie. We wsi jest coraz więcej nowych 

domów, a ich mieszkańcy „zarażają się” wzajemnie dobrymi pomysłami. Dlatego potrzebna 

jest osoba prowadząca takie inicjatywy. Chodzi o to, by tych ludzi wesprzeć. Mając 

doświadczenie jako były dyrektor wiejskiej szkoły, przypomniał o staraniach lokalnej 

społeczności, budowie boiska przyszkolnego, instalowaniu we własnym zakresie  bramek na 

boisku (najpierw drewnianych, potem metalowych), jednak po zlikwidowaniu szkoły boisko 

zarosło akacjami, nikt z niego nie korzysta. Przyznał, że są pozytywne przykłady lokalnych 

inicjatyw, ale faktycznie czasami świetlice są wynajmowane na stypy. Takie są realia. Do 

organizowania działalności kulturalnej potrzebne jest wsparcie. Czasami wieś funkcjonuje jak 

miasto, w takich właśnie gminach tworzenie instytucji kultury ma sens. 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA 

- Powiedziała, że w Urzędzie Gminy pracuje od 35 lat. Obserwuje działalność w szkołach i 

świetlicach. Zapewniła, że jeśli pojawiała się ze strony mieszkańców jakaś inicjatywa, nigdy 

nie odmawiała wsparcia, w tym również mieszkańcom wsi Nałogi. Poinformowała, że w 

gminie są zatrudnione 2 osoby (instruktorzy) do prowadzenia zespołów artystycznych. Zespół 

„ŁUNA” ma swoją siedzibę w Bielskim Domu Kultury. Pani Wójt podkreśliła, że organizacja 

festynów zawsze jest przez Nią dobrze postrzegana. Wymieniła kilka lokalnych inicjatyw, 

m.in. we wsi Mokre, Haćki, w tym również inicjatywy proboszczów, organizację choinek 

noworocznych. W Gminie powstaje coraz więcej Kół Gospodyń Wiejskich.  W gminie takiej 
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wielkości jak Gmina Bielsk Podlaski, zorganizowanie instytucji kultury (jako centrum) będzie 

wymagało zorganizowania dowożenia dla mieszkańców. 

Pan (…….) 

- Zwrócił się z prośbą, aby radni odnieśli się tylko do zgłoszonego przez Niego na końcu 

skargi postulatu. Dużo słów padło na temat kultury, również w innych samorządach, nie 

trzeba jednak wielkich dywagacji, wystarczy  tylko stworzyć warunki do rozwoju kultury, a 

nie tylko pomagać. 

Wójt Gminy – RAISA RAJECKA 

- Zwróciła uwagę, że Pan Jan prosi, żeby nie dyskutować o innych gminach, podczas gdy sam 

takie przykłady podaje. Podkreśliła, że w miejscowościach, gdzie funkcjonują szkoły, 

potrzeby kulturalne mieszkańców mogą być zapewniane właśnie w tych placówkach. Do 

dyrektorów szkół należy zgłaszać się z inicjatywami. 

Dyrektor Szkoły Podstawowej im. Jana Pawła II w Łubinie Kościelnym – ANNA 

ŻOCHOWSKA 

- Potwierdziła, że szkoła też jest instytucją kultury, a dyrektor również powinien wychodzić 

do mieszkańców z inicjatywami. Jako przykład podała organizację koncertu Janusza 

Laskowskiego w szkole w Łubinie Kościelnym. Na uwagę Przewodniczącego komisji, że 

radni nie dostali zaproszeń, Pani Dyrektor wyjaśniła, że informacja o koncercie była 

upowszechniona, a na indywidualne zaproszenia zabrakło czasu. Podkreśliła, że szkoły są 

otwarte na szerzenie kultury. Jednak na czas pandemii wszystko trochę się zahamowało.  

Radny JERZY ONACIK 

- Wypowiedział się krytycznie w sprawie braku przejść przez jezdnię dla uczniów przy 

szkołach. Nie ma chodników, a uczniowie chodzą poboczem przy rowie. Dodał, że przez 8 lat 

bezskutecznie zabiega o zmianę tej sytuacji. Na potwierdzenie tego posiada dużą ilość pism 

kierowanych do różnych instytucji, w tym do zarządcy drogi. Zwrócił się z pytaniem, co Pani 

Wójt zrobiła w tym kierunku ?  

Radny JERZY BAJENA 

- Powiedział, że pułap na start do kultury jest nierówny. Stan techniczny świetlicy we wsi 

Mokre jest w opłakanym stanie. Powstała koncepcja sfinansowania z funduszu sołeckiego 

wykonania opaski odwadniającej wokół budynku świetlicy. Realizacja zadania była rozłożona 

na 2 lata, ale w związku z podjęciem przez Radę Gminy decyzji o niewyodrębnieniu funduszu 

sołeckiego na 2021 rok, zadanie prawdopodobnie nie będzie wykonane. Jest to zła wizytówka 

dla wsi. Mówiąc o tym wykazał dezaprobatę w stosunku do wiceprzewodniczącego  Rady 

Gminy Jerzego Chilkiewicza, który nie dostosował się do prawa miejscowego i w sprawie  

funduszu sołeckiego nawet nie zorganizował w swojej wsi zebrania wiejskiego.  

- Radny poinformował również, że jakiś czas temu młode małżeństwo było zainteresowane 

zakupem działki we wsi Mokre, z przeznaczeniem na budowę domu. Zostało ustalone, że 

pieniądze uzyskane ze sprzedaży działki zostaną przeznaczone na remont świetlicy wiejskiej, 

ale sprawa upadła w momencie, gdy trafiła do Wójta Gminy. 

Przewodniczący Komisji – ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI 

- Powiedział, że likwidacja funduszu sołeckiego jest podcięciem skrzydeł dla wielu 

społeczności lokalnych. 

Radny JERZY ONACIK 

- Dodał, że jest to niegospodarność Wójta Gminy i Rady Gminy. Przez taką decyzję gmina 

nie pozyskuje dodatkowych pieniędzy. 

Radna ALINA KORSZAK 

- Powiedziała, że kulturę tworzą elity. W Gminie są różni ludzie, a fundusz sołecki 

spowodował, że wśród mieszkańców, mimo występujących też sporów, były prowadzone 

rozmowy. Odnosząc się do roli szkół, stwierdziła, że są przeładowane programem. 

Przypomniała znaczenie pojęć: kultura, teatr, konkursy recytatorskie. Stwierdziła, że w 

świetlicach powinny się odbywać cykliczne imprezy, np. tak jak w Dubiażynie „Pieczenie 
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ziemniaka”. Do skoordynowania tego wszystkiego jest jednak potrzebny lider, animator 

kultury, który pomoże nawet stworzyć kosztorys przedsięwzięcia. 

Wójt Gminy – RAISA RAJECKA 

- Odnosząc się do wypowiedzi radnego JERZEGO ONACIKA stwierdziła, że pewne 

działania nie wymagają dużej ilości papieru (dokumentów), o czym radny mówił. 

Przypomniała, że na niektórych dokumentach jest również podpis Wójta Gminy 

(potwierdzający wsparcie). Powiedziała, że droga do Topczewa jest drogą wojewódzką i 

województwo będzie kontynuowało tę inwestycję. Gmina nie może realizować inwestycji na 

gruntach niebędących własnością gminy. Wyraziła nadzieję, że inwestycja dobrnie do końca. 

- Odnosząc się do słów radnego JERZEGO BAJENY, stwierdziła, że droga przez wieś 

Mokre, była „drogą przez mękę”, dlatego negatywną ocenę uznała za krzywdzącą. Dodała, że 

świetlica jest w lepszym stanie niż 10 lat temu, remontowane są drogi na tym terenie.. Pani 

Wójt przypomniała procedury obowiązujące przy realizacji zadań w ramach funduszu 

sołeckiego. Jeśli sołectwo zaplanowało remonty dróg, to gmina musi przeprowadzić 

zamówienie publiczne, np. na zakup kruszywa. Pani Wójt podała przykłady dysponowania 

funduszem sołeckim, sołectwa przeznaczały środki m.in. na zakup naczyń do świetlic, zakup 

ciągnika w Haćkach. Natomiast w Deniskach (pomimo braku funduszu sołeckiego) 

mieszkańcy sami zrobili boisko, a gmina zakupiła trawę. 

Przewodniczący Komisji – ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI 

- Stwierdził, że Deniski powinny mieś swojego sołtysa. 

Radny JERZY ONACIK 

- Zapytał Panią Wójt, co zrobiła przez 8 lat ? Równocześnie wskazał swój wkład pracy w 

sołectwie Augustowo., zwłaszcza przy koszeniu trawy przy świetlicy. Na uwagę Pani Wójt, 

że za tę pracę był wynagradzany, radny poinformował, że raz otrzymał kwotę w wys. 1.000 

zł, a podczas obchodów 100-lecia pierwszej wojny światowej, Pani Wójt nawet nie 

wspomniała o tym, że sołtys wykosił trawę na cmentarzu wojennym. Powiedział, że już nie 

będzie kosił trawy przy świetlicy. Stwierdził, że jest to obowiązek gminy, która nawet nie 

wyposażyła świetlicy. Odnosząc się do wypowiedzi radnego Pani Wójt zwróciła uwagę, że 

radny jako Sołtys Sołectwa wynajmuje świetlice na różne uroczystości, z wynajmu otrzymuje 

pieniądze, które mogą być spożytkowane na potrzeby wiejskiej świetlicy. Poza tym 

zasugerowała przekazanie świetlicy jednostce OSP, a strażacy chętnie zadbają o otoczenie. 

Skarbnik Gminy NADZIEJA SOKOŁOWSKA dodała, że  pieniądze za wynajem świetlicy 

nie są odprowadzane do budżetu gminy. Na żądanie radnego, aby przedstawiono faktury 

potwierdzające wypłatę pieniędzy, Pani Skarbnik powiedziała, że były one wypłacane 

radnemu za koszenie.  

Przewodniczący Komisji – ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI 

- Podając przykład zakupu kosiarki na potrzeby sołectwa Nałogi, powiedział, że sołtys nie 

musi osobiście kosić. Pani sołtys w Nałogach organizuje wśród mieszkańców, kto będzie 

wykonywał tę czynność. 

- Na zakończenie dyskusji, zapytał, czy są wnioski radnych w sprawie skargi ? 

Żadnych wniosków nie zgłoszono. Radni podejmą decyzję na sesji. 

 

Do pkt 2b)  

Informacja o przebiegu wykonania budżetu gminy za I półrocze 2020 r., o kształtowaniu się 

wieloletniej prognozy finansowej oraz informacja o przebiegu wykonania planu finansowego 

gminnej instytucji kultury za I półrocze 2020 roku - stanowi Załącznik Nr 4  do protokołu. 

Regionalna Izba Obrachunkowa w Białymstoku wydała pozytywną opinię. 

Komisja nie wniosła uwag do treści informacji.  

Przewodniczący Komisji nie udzielił głosu nie będącemu radnym Panu (….). 

OPINIA – pozytywna bez wniosków. 
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Do pkt 2c)  

Projekt  uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2020 rok – stanowi Załącznik Nr 5  do 

protokołu.  

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

OPINIA – pozytywna bez wniosków. 

 

Do pkt 2d)  
Projekt uchwały w sprawie niedochodzenia należności pieniężnych mających charakter cywilno-

prawny przypadających Gminie Bielsk Podlaski lub jej jednostkom organizacyjnym - stanowi 

Załącznik Nr 6  do protokołu.  Przewodniczący Komisji ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI  

poprosił o wyjaśnienie tematu. 

Skarbnik Gminy – NADZIEJA SOKOŁOWSKA poinformowała, że projekt uchwały dotyczy 

sytuacji, gdy koszty wyegzekwowania należności są większe od długu. Ustawa nakazuje 

podjęcie przez radę gminy uchwały, jeśli gmina nie będzie dochodzić takich należności. 

Radny JERZY ONACIK 

- Zapytał, ile w ciągu roku może być takich zaległości ?  

Skarbnik Gminy – NADZIEJA SOKOŁOWSKA 

- Stwierdziła, że w tej chwili trudno precyzyjnie odpowiedzieć na to pytanie. Poinformowała, 

że koszty upomnienia wynoszą 11,60 zł, ale pracownicy starają się przypominać dłużnikom o 

zaległościach telefonicznie bez wystawiania upomnień. Wykazy zadłużeń były również 

przekazywane sołtysom (w ramach współpracy), natomiast od nowego roku sołtysi nie będą 

otrzymywać takich zestawień. 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA 

-   Zwracając się do radnego JERZEGO ONACIKA powiedziała, że brzydko zwraca się do 

pracowników Urzędu Gminy. 

 Innych głosów w dyskusji nie było 

OPINIA – pozytywna bez wniosków. 

 

Do pkt 2e)  

Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości - stanowi 

Załącznik Nr 7  do protokołu. 

Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono 

OPINIA – pozytywna bez wniosków. 

 

Do pkt 2f)  

Projekt uchwały w sprawie zmiany kategorii dróg - stanowi Załącznik Nr 8  do protokołu. 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA wyjaśniła, że chodzi o drogi, które nie są użytkowane jako 

drogi publiczne, wnioski o ich nabycie złożyły osoby fizyczne. Przewodniczący Komisji 

Anatol Grzegorz Tymiński zapytał, czy te osoby wystąpiły z wnioskiem jednocześnie, RAISA 

RAJECKA wyjaśniła, że aby sprzedać, najpierw te drogi należy pozbawić kategorii. Zastępca 

Wójta Gminy ANATOL FILIPIUK dodał, że nie wszyscy wystąpili z wnioskiem 

jednocześnie, ale we wszystkich trzech sprawach należało wystąpić o opinię, a teraz 

wszystkie sprawy można załatwić w jednej uchwale. 

Radny JERZY ONACIK 

- Powiedział, że można użytkować drogę i pobierać opłaty za korzystanie. 

Do projektu uchwały innych pytań i uwag nie zgłoszono 

OPINIA – pozytywna bez wniosków. 

 

Do pkt 2g)  

Projekt uchwały w sprawie zwolnienia dyrektora Szkoły Podstawowej im. Jana Pawła II w 

Łubinie Kościelnym od obowiązku realizacji tygodniowego wymiaru godzin zajęć 
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dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych - stanowi Załącznik Nr 9  do protokołu.  

Radny JERZY BAJENA 

-  Powiedział, że Pani Dyrektor ANNA ŻOCHOWSKA pełni tę funkcję od niedawna, ale 

zachowuje się w sposób transparentny. Zapytał, jakie będą skutki tej uchwały w roku 

szkolnym 2020/2021 ? 

Dyrektor Szkoły Podstawowej im. Jana Pawła II w Łubinie Kościelnym  – ANNA 

ŻOCHOWSKA 

- Poinformowała, że zwolnienie z obowiązku realizacji pensum nie spowoduje potrzeby 

zatrudniania nowego nauczyciela, ponieważ godziny te przejmie inny nauczyciel polonista. 

Dodatkowe koszty wygenerują jedynie godziny ponadwymiarowe. Pani dyrektor zwróciła 

uwagę na potrzebę zwiększenia dostępności dyrektora dla rodziców, co wynikło z 

przeprowadzonej ewaluacji  tematu dot. współpracy z rodzicami. Powiedziała, że dyrektor 

musi być na bieżąco z przepisami i doszkalać się, uczestniczyć w spotkaniach w Urzędzie 

Gminy związanych z organizacją szkoły. W sytuacji, gdy w szkole nie ma funkcji zastępcy 

dyrektora, trudno te wszystkie obowiązki pogodzić. Jeśli dyrektor nie jest dostępny, tracą na 

tym uczniowie. 

Przewodniczący Komisji ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI 

 - Stwierdził, że odpowiedź Pani Dyrektor jest niepełna, chciałby poznać skutki finansowe w 

postaci obliczeń. Ponadto, rok temu sugerował zastosowanie zwolnienia z pensum Pani 

dyrektor w związku z objęciem przez nią funkcji dyrektora szkoły, ale wówczas padła 

odpowiedź, że Pani dyrektor nie chce takiego zwolnienia.  

Wójt Gminy RAISA RAJECKA  

- Wyjaśniła, że Pani Dyrektor nie ubiegała się o takie zwolnienie, zdecydowała się jednak po 

złożeniu wniosku na poprzednim posiedzeniu Komisji przez radnego JERZEGO PACA. 

 Przewodniczący Komisji ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI 

- W związku z występującymi przypadkami nadużywania instytucji zwolnienia z obowiązku 

realizacji pensum dydaktycznego, zgłosił potrzebę dopilnowania, aby dyrektorzy szkół w 

Gminie nie brali zastępstw za nauczycieli i dodatkowego wynagrodzenia za to. Podał 

przykład dyrektora, któremu po obniżeniu pensum, były przydzielone godziny 

ponadwymiarowe. Taka sytuacja jest nielogiczna. 

- Przewodniczący Komisji poddał pod głosowanie wniosek radnego JERZEGO BAJENY o 

przygotowanie przez Panią Dyrektor do najbliższej sesji Rady Gminy informacji 

uzupełniającej o skutkach finansowych przyjęcia uchwały. 

W głosowaniu jawnym wniosek został przyjęty jednogłośnie (4 radnych głosowało, 4 głosy 

„za”). 

OPINIA – pozytywna (wniosek o informację uzupełniającą). 
 

Do pkt 2h)  
Projekt uchwały w sprawie zmiany składu osobowego Komisji Rewizyjnej - stanowi 

Załącznik Nr 10  do protokołu. Klub radnych „Konstruktywni” zgłosił do składu Komisji 

radnego JERZEGO ONACIKA. 

Uwag nie zgłoszono 

OPINIA – pozytywna. 

 

Do pkt 2i)  

Projekt uchwały w sprawie zmiany składu osobowego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji - 

stanowi Załącznik Nr 11  do protokołu.  

Klub radnych „Konstruktywni” zgłosił do składu Komisji radną ALINĘ KORSZAK. 

Uwag nie zgłoszono 

OPINIA – pozytywna. 
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Do pkt 2j)  

Projekt uchwały w sprawie zmiany składu osobowego Komisji Budżetu, Gospodarki 

Komunalnej i Przestrzennej - stanowi Załącznik Nr 12  do protokołu. Klub radnych 

„Konstruktywni” zgłosił do składu Komisji radnego JERZEGO PACA. 

Uwag nie zgłoszono 

OPINIA – pozytywna. 
 

Do pkt 3) 
W sprawach bieżących:  

- Wójt Gminy RAISA RAJECKA poinformowała, że Powiatowy Zarząd Dróg zwrócił się z 

pismem o zwiększenie dotacji na rozbudowę drogi Kozły-Podbiele w wysokości 10.000 zł na 

wykup gruntów. Zapytała, czy po przygotowaniu projektu uchwały będzie zgoda radnych na 

wprowadzenie do porządku sesji. W głosowaniu jawnym wniosek został przyjęty większością 

głosów (4 radnych głosowało, 3 głosy „za”, 1 głos „wstrzymujący się”). 

- RAISA RAJECKA odczytała kolejne pismo Powiatowego Zarządu Dróg z wnioskiem o 

wsparcie finansowe z przeznaczeniem na remont drogi powiatowej od Krzywej do drogi 

wojewódzkiej w wysokości 150.000 zł. Taką samą kwotę przeznaczy na tę inwestycję powiat. 

Pani Wójt poinformowała, że z budżetu gminy można w tej chwili wygospodarować 

100.000 zł. Zapytała radnych, jaką odpowiedź ma przekazać powiatowi ? 

Przewodniczący Komisji ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI 

- Stwierdził, że Gmina zawsze dokładała środki z budżetu gminy do inwestycji drogowych 

realizowanych przez powiat i nadal tak powinna robić. Zdaniem radnego należy przekazać 

powiatowi kwotę 150.000 zł. Zadłużenie gminy nie jest wysokie, biorąc pod uwagę 

dopuszczalną możliwość zadłużenia gminy do 60%. Dopóki jest fundusz dróg 

samorządowych, należy z niego korzystać. 

Ustalono, że na razie Gmina może zadeklarować 100.000 zł, jeśli będzie możliwość, wówczas 

zostanie przedłożona propozycja przeznaczenia powiatowi kwoty 150.000 zł. 

Radny JERZY ONACIK 

- Powiedział, że po wyodrębnieniu funduszu sołeckiego prawie wszyscy sołtysi chcieli 

naprawiać drogi. Wówczas Pani Wójt mówiła, że nie trzeba tego robić, bo mamy piękne drogi 

w gminie. Zdaniem radnego wspólnie z sołectwem Szastały i Sołectwem Woronie mógłby z 

funduszu sołeckiego za kwotę 30.000 zł zrobić nawierzchnię asfaltową drogi z Augustowa do 

wsi Woronie. Wójt Gminy oraz Przewodniczący Komisji zgodnie stwierdzili, że nie jest to 

możliwe, bo koszty takiej inwestycji są znacznie większe. RAISA RAJECKA ponownie 

przypomniała, że fundusz sołecki to pieniądze z budżetu gminy, a nie środki, którymi 

dysponuje sołectwo. Są przepisy, które należy stosować rozdysponowując je, m.in. prawo 

zamówień publicznych. Zwróciła uwagę radnemu, że nie chciał rozmawiać z kierownikiem 

Referatu IKG, aby ustalić termin naprawy drogi we wsi Augustowo.  

Radny JERZY ONACIK stwierdził, że po to jest Urząd Gminy, żeby pomagać sołtysom. 

Przewodniczący Komisji ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI 

- Zgłosił potrzebę nawiezienia kruszywa, aby zasypać dziury po równiarce.  

Wójt Gminy RAISA RAJECKA 

- Wg informacji Pani Skarbnik aktualne zadłużenie gminy wynosi 12,52%, więc nie może być 

mowy o bankructwie. Kredyty są spłacane, a nadzór w tym zakresie sprawuje Regionalna 

Izba Obrachunkowa. Dodała, że dofinansowanie inwestycji powiatowych nie może pochodzić 

z kredytów, lecz jest przeznaczane ze środków własnych. 

 

O głos poprosił Pan (….).  

- Powiedział, że przyszedł na posiedzenie komisji, aby porozmawiać o złożonej przez Niego 

skardze. Komisja dyskutowała przez godzinę, ale nie wiadomo, jaka jest opinia radnych w tej 

sprawie. Wyraził zdziwienie w związku z brakiem dyskusji w punkcie dotyczącym budżetu 
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gminy, a chciał zabrać głos w tej sprawie.. Zwrócił też uwagę, że wnioski o wprowadzenie 

radnych do składu komisji złożyła Pani Wójt, a nie kto inny. (….) wyraził swoje obawy, że w 

ramach nadzoru Wojewoda może stwierdzić nieprawidłowość przyjętych w tej sprawie 

uchwał. 

Przewodniczący Komisji odesłał do Statutu Gminy, który określa, komu przysługuje 

inicjatywa uchwałodawcza. Zwrócił też uwagę Panu (….), że nie będąc radnym nie może 

zabierać głosu w każdym punkcie porządku posiedzenia. Na zakończenie Pani Wójt odczytała 

fragment Statutu i powiedziała, że o prawidłowości uchwał zdecyduje Wojewoda. 

Innych spraw nie zgłoszono. 

 

W związku z tym o godz. 11
05

  posiedzenie zostało zamknięte. 

  

Protokołowała: 

/-/Insp. Ala Wawulska 

 

Podpisy obecnych członków:  

Komisji Oświaty i Spraw Społecznych: 

1. /-/TYMIŃSKI A.  GRZEGORZ  

(Przewodniczący Komisji) 

........................................ 

2. /-/BAJENA Jerzy ………………………… 

 

3. /-/KORSZAK Alina …………………………. 

 

4. /-/ONACIK Jerzy ………………………… 

  

  

 

 


